



29. januar 2024

## Referat – møde i Frederiksberghallernes Brugergruppe

**Dato:** Mandag d. 29. januar 2024 kl. 17.30

**Tilstede:** Birthe Nilsson (Frederiksberg Senior Motion), Michael Andersen (FIU Bestyrelse), Ditte Pfeiffer, formand (FIF), Karsten Jepsen (FKIF), Jesper Rye Sørensen (Sportscafeen), Michael Thiberg (Sportscafeen), Carsten Pedersen (FA2000), Søren Burchall (FIU), Anders Jørgensen, referent (FH) og Simon Rasmussen (BK Ydun).

**Afbud:** Jan Krogshede (FB)

**Udeblev:** Frank Jørgensen (FC Frederiksberg), Falcon Basket, VLI Fodbold, CBS Sport Fodbold og Duneses Disciple.

### Dagsorden:

1. Godkendelse af referat fra møde den 4. december 2023
2. Sportscaféen
3. Temadrøftelse
4. Meddelelser fra:
  - Formanden for brugergruppen
  - Halinspektør
  - Stående udvalg – Michael Andersen (bestyrelsen)
5. Styrketræning
6. Møderække og temadrøftelser
7. Nyt fra klubberne
8. Eventuelt

### Ad punkt 1 Godkendelse af referat fra møde den 4. december 2023

Referat fra 4. december 2023 blev godkendt uden bemærkninger.

### Ad punkt 2 Sportscaféen

Jesper Rye Sørensen orienterede generelt:

Der er blevet sat tavler op både i Sportscafeen og ved indgangen. Pt. er der åbningstider, menukort og kommende arrangementer i Sportscafeen, så tavlen også fungerer som kalender. De tiltag som på forrige møde blev nævnt, er annonceret på tavlen. Det være sig CL-fodbold, Pop-up



køkken og hjemmekampe for København Håndbold. Dertil kommer der også arrangementer som Social-dining, hvor man melder sig som et hold til at deltage i quiz og fællesspisning. Jesper fremviste også en grafik med Sportscafeens tiltag, som ville blive sendt rundt til brugergruppen i håb om at foreningsrepræsentanterne kunne formidle kontakten til en SoMe ansvarlig i foreningen, så budskabet kunne komme helt ud til medlemmerne via foreningernes Facebook, Instagram mfl.

Jespers orientering gav ikke anledning til spørgsmål.

### Ad punkt 3 Temadrøftelse

Ditte Pfeiffer lagde op til drøftelsen ved at fremhæve brugergruppens mandat ud fra det fremsendte oplæg til drøftelse af rammer for Sportscafeen:

Brugergruppen kan komme med konkrete forslag til udbud, priser, rammer for brugere og foreninger.

Søren Burchall supplerede med den efterfølgende proces:

Hvis debatten giver anledning til konkrete ønsker og forslag som Sportscafeen i dialog med Søren og Anders er indforstået med under den nuværende forpagtningsaftale, vil disse kunne realiseres. Hvis realisering kræver ændring af forpagtningsaftalen, skal det godkendes af FIU's økonomiudvalg og/eller bestyrelse.

Ditte Pfeiffer startede debatten med at rose Sportscafeen for de nye tavler og tiltag som Jesper Rye Sørensen fremlagde i sin orientering.

Karsten Jepsen kom med et konkret forslag fra foreningens ungdomsafdeling og understregede at FKIF ikke havde taget officielt stilling til forslaget – ligeledes heller ikke om det var praktisk muligt. Forslaget gik på at foreningerne selv stod for salget i sportscafeen i tidsrummet 15-18.

Carsten Pedersen satte spørgsmålstejn ved det praktiske i at overholde reglerne fra levnedsmiddelstyrelsen og kokkens forberedelse til dagens øvrige serveringer.

Søren Burchall spurgte ind til om FKIF og de øvrige foreninger selv kunne mønstre de nødvendige frivillige for at holde åbent. Det overordnede svar fra brugergruppen var at det nok ikke var muligt.

Ditte Pfeiffer konkluderede at det ikke lød praktisk muligt at drive sportscafeen af frivillige i tidsrummet fra 15-18, men bragte derefter den lille "Slikbod" i spil i debatten. Måske den kunne bruges af foreningerne i forbindelse med arrangementer med eget salg af kage/kaffe.

Michael Andersen bragte på bane at måske "Slikboden" kunne drives af frivillige, så man isolerede problematikken med levnedsmiddelstyrelsen og kokkens forberedelser til at foregå i et selvstændigt lille lokale. Sortimentet i "Slikboden" kunne blot være det samme som i FIU's egne udsalg i fx Damsøbadet.

Søren Burchall kvalificerede debatten ved at understrege at brugergruppen måske skulle være mindre fokuseret på løsninger og mere fokuseret på ønsker. Fx hvis det er prisen der er det centrale, så er det det der skal fokuseres på.



Simon Rasmussen spurgte ind til hvordan det fungerer når klubberne laver en engrosaftale med Sportscafeen. Jesper Rye Sørensen forklarede at når der er en vis volumen kan Sportscafeen lave kaffe eller levere fadøl til foreningens arrangement i hallen eller klublokalet og så kan foreningen sælge videre. Dvs. fadøl kan blive billigere hvis man selv bemander baren.

Ditte Pfeiffer pointerede at priserne er et issue for familier. Særlig sodavand skal være billigere.

Søren Burchall spurgte Ditte Pfeiffer hvor meget billigere?

Michael Andersen opfordrede til at priserne fra FB måske kunne bruges som målestok?

Carsten Pedersen foreslog at man kunne operere med reducerede priser for medlemmer i FIU-familien og slog fast at FA2000 synes at kr. 25,- var en fin pris for en sodavand.

Birthe Nilsson fortalte at Frederiksberg Senior Motion har en helt særlig aftale om at købe kaffe i hele kander til ca. kr. 9,- pr. kop. Efterfølgende havde Frederiksberg Senior Motions festudvalg afholdt julefrokost hos FB. Set i bagklogskabens klare lys konkluderede Birthe at det ville det ikke gøre igen, når nu Frederiksberg Senior Motion var så glade for deres kaffeaftale.

Carsten Pedersen konkluderede at det var en prisreduktion der var målet og man nu også kunne se på muligheder for at reducere udgifterne.

Søren Burchall sagde at det hvis man skulle have FB som reference, så er det vigtigt at huske på at FB betaler til driften af cafeen. Når FB sælger en sodavand for kr. 10,-, skyldes det at FB betaler for personalet og ikke skal tjene penge på driften, så er det nok det en sodavand koster under de pågældende omstændigheder.

Søren Burchall spurgte yderligere ind til medlemsrabat: Er det alle varer der skal medlemsrabat på? Er det kun udvalgte varer?

Der blev hurtigt enighed om at det var Hotdog, pomfritter, dagens ret og sodavand. Det er primært ungdomsmedlemmerne der skal have rabat.

Søren Burchall spurgte ind til sortimentet: Er det til sportsfolk?

Ditte Pfeiffer konkluderede at sukkerpolitik og klidboller er yt.

Pastasalat har været på tale, men brugergruppen konkluderede at en bolle med pålæg til en god pris var at foretrække. Kr. 40,- er for dyrt for en bolle med pålæg.

Ditte spurgte opklarende til Sportscafeens bedst sælgende varer lørdag formiddag?

Michael Thiberg forklarede at det primært var Hotdogs, Chokolade og is.

Ditte konkluderede foreløbig hvad brugergruppen er positiv overfor:

Rabatkort eller medlemskort.

En skarp pris på en sodavand og en bolle.

Søren Burchall spurgte: Hvordan stiller brugergruppen sig overfor Sportscafeens åbningstider og TV-udvalg?



Brugergruppen blev hurtig enige om at man godt kunne operere med ½ times reduktion i åbningstiden. Evt. kunne der suppleres med en automat.

Michael Thiberg kunne berette at det kostede ca. kr. 70.000,- om året at have det nuværende udvalg med alle sportskanaler. Det er brugerne der skal betale. Brugergruppen er enige om at man skal kunne se sport i Sportscafeen.

Ditte Pfeiffer og Søren Burchall rundede temadrøftelsen af med følgende bemærkninger:

Ditte var nervøs for hvordan en medlemsrabat ville blive modtaget af gæstende foreninger.

Efter temadrøftelsen forlod Jesper Rye Sørensen og Michael Thiberg mødet. Herefter blev det bragt op at FA og FKIF havde oplevet at ølpriserne var steget til deres arrangementer. Søren Burchall pointerede at det må Sportscafeen ikke. En enig brugergruppe efterlyste større gennemsigtighed ifbm priser til klubarrangementer. Det lovede Anders Jørgensen og Søren Burchall at levere på.

#### Ad punkt 4 Meddelelser fra:

Formand for Brugergruppen:

Ditte Pfeiffer kunne berette at hun på den korte tid hun havde været formand havde lagt mærke til hvor mange brugere der ikke brugte faciliteterne ud fra de fælles spilleregler. Det vil hun gå aktivt ind i.

Halinspektør:

Anders Jørgensen havde forberedt følgende opmærksomhedspunkter til brugergruppen:

Udskiftning af vinduer i hal 1 vil i en eller anden grad påvirke hallens brugere. Hvor meget skal vi blive klogere på med entreprenøren og det vil der blive kommunikeret omkring. Projektet starter i sin helhed i uge 8 og tager ca. 10 uger, men selve vinduesudskiftningen er planlagt fra uge 11 til og med uge 14. Det er klart at der vil komme nogen gener for hallen brugere fra 8-15 alt efter vejrforhold.

Der er ved at blive sat højttalere med Bluetooth op i Fitness, C- og B-gang samt omklædning 14+6. Det betyder at der i disse områder bliver forbud mod mobile højttalere. Det vil blive kommunikeret klart og tydeligt med skilte og direkte til foreningerne.

Helt generelt skal vi blive bedre til at kommunikere vores fælles spilleregler, så vi f.eks. ikke har harpiks på håndboldrensemaskinen, hvordan vi skal efterlade vores omklædningsrum og ikke mindst hvorfor loftplader dårligt tåler bolde.

Stående udvalg:

Michael Andersen orienterede brugergruppen om det kommende Repræsentantskabsmøde den 21/3-2024 kl. 18.



Michael Andresen mindede også FIF om at foreningen bør vælge en ny repræsentant til brugergruppen, nu hvor Ditte Pfeiffer er blevet formand. Ditte repræsenterer nu hele brugergruppen og ikke FIF.

### Ad punkt 5 Styrketræning

Søren Burchall orienterede brugergruppen om at IU fordeler tider også i styrketræningslokalerne, men har i Frederiksberghallerne valgt at videregive opgaven til brugergruppen. Styrketræning skal være sikkert og at der skal være en aldersgrænse da der skal være fokus på sikkerhed. Lige pt er reglen at man skal være 15 år og ifølge med en person over 18 år. Fra 18 år må man træne alene. Ansvaret for dem som træner ligger i dag placeret hos den forening som har tiden.

Michael Andersen foreslog at man nedsatte en arbejdsgruppe som kunne arbejde med tidsfordelingen. Da det primært er FIF, YDUN, FA2000 og FKIF der bruger al tiden foreslog Michael en arbejdsgruppe bestående af en fra Fodbold og en fra håndbold. Carsten Pedersen og Ditte Pfeiffer danner arbejdsgruppe.

Input til den kommende temadrøftelse:

- Michael Andersen: Der skal findes en løsning på at fodbold træner ½ time forskudt ift. tiderne i styrketræningen.
- Søren Burchall: Der er et smalt vindue fra kl 17-19 hvor alle ønsker at styrketræne.
- Ditte Pfeiffer: Kan der være nogle forhold omkring Elite/bredde brugergruppen skal tage højde for?
- Søren Burchall: Skal tidsfordelingsskemaet være åbent eller låst ift. andre foreningers brug i de enkelte tidsrum? Brugergruppen mener at ansvaret ligger hos foreningen som har tiden.

Anders Jørgensen samler op på arbejdsgruppen og sørger for at der sendes materiale ud til temadrøftelse om styrketræningen på næste møde.

### Ad punkt 6 Møderække og temadrøftelser

Ditte Pfeiffer lagde op til at vi booker et møde i kalenderen hver anden måned. Brugergruppen bakkede op, så længe vi har noget at mødes om. Her er temadrøftelserne meget vigtige for at have relevant indhold.

Konklusion: Anders Jørgensen og Ditte indkalder til en møderække over det næste år og ugedagen veksles over ugens første 4 dage.

### Ad punkt 8 Nyt fra klubberne

Michael Andersen og Karsten Jepsen (FKIF) oplyste at det ind i mellem er med "livet som indsat" at gå igennem Centralgangen, når håndboldholdene varmer op.



Søren Burchall kommenterede at der er ikke flere kvadratmeter. Brugergruppen laver rammerne. En løsning kunne være en gul streg på gulvet til at opdele gående og opvarmning.

Ditte Pfeiffer havde en forespørgsel fra håndbold om de nye foldemål evt. kan overdækkes, så man ikke skyder efter den forkerte ramme.

Søren Burchall kommenterede at dette havde været vendt tidligere og af samme årsag har foldemålet nu farven sort/hvid og ikke rød/hvid – men vi ser på en løsning.

Carsten Pedersen og Birthe Nielsson havde ikke noget at berette til dette punkt.